
Põlva Põhjakaare Lasteaia hoolekogu 

protokoll 2024/2025 õa nr 3 

 

Toimumisaeg: 08.04.2025 

Toimumiskoht: Koolimaja tee 1, Mammaste küla 

Algus: 17:30 

Lõpp: 19:16 

 

Juhatas: hoolekogu esimees Kaupo Kaskla 

Protokollis: Janno Solna 

Osalesid: Hoolekogu liikmed Agnes Joyet, Alo Aarla (Raili Helandi volitus), Annemari 

Vaniko, Ariana Eerits, Hanna-Liisa Koosapoeg, Janno Solna, Kadri Kiho, Kaupo Kaskla, 

Keidi Rehe, Kristiina Parts, Laura Laine, Liisi Grünbaum (Mailis Palmi ja Mari-Liis Haabma 

volitused), Maiu Vares, Markus Käo, Siiri Saks, Vaike Soosaar. 

Külalised: direktor Katrin Peil, Põlva valla haridus-ja kultuuriosakonna juhataja Aigi Tiks. 

Puudusid: Allan Kongi, Laura-Liis Õnneleid, Mailis Palm, Mari-Liis Haabma, Moonika 

Mägi, Raili Helandi, Arne Tilk. 

 

Päevakord: 

1. Koosoleku avamine, päevakorra kinnitamine 

2. Põlva Põhjakaare Lasteaia põhimääruse muutmine seoses alusharidusseaduse jõustumisega 

3. Hoolekogude moodustamise korra ja töökorra muutmine - kuidas moodustada hoolekogu 

4. Õpetajate tunnustamisele esitamine 

5. Pihlapuu majas sõimerühmade fassaadile ruloode teema 

6. Ahja maja projekteerimise seis 

7. Iga kevadine lasteaia keskkonnaga tutvumine 

8. Muud küsimused 

 

1. Koosoleku avamine, päevakorra kinnitamine 

Hoolekogu esimees Kaupo Kaskla avas koosoleku ja tegi ettepaneku kinnitada päevakord.  

Otsustati: Kinnitada koosoleku päevakord. 

Kõik hoolekogu liikmed olid poolt. 



2. Põlva Põhjakaare Lasteaia põhimääruse muutmine seoses alusharidusseaduse 

jõustumisega 

Põlva valla haridus-ja kultuuriosakonna juhataja Aigi  Tiks tutvustas lasteaia põhimääruse 

muudatusi seoses alusharidusseaduse jõustumisega. Lasteaia põhimäärus jõustub 1.septembril 

2025. Uue hoolekogu kinnitamine jääb arvatavasti novembrisse, kuna sügisel toimuvad KOV 

valimised ning uus valla volikogu kinnitab järgmise hoolekogu koosseisu. Seni kaua jääb 

tegutsema praegune hoolekogu koosseis. Uue põhimääruse järgi on kõik õpetajad ja 

abiõpetajad töötajad ning peavad vastama nõutud kvalifikatsiooninõuetele. 

Kaupo Kaskla küsis, kas muutub meie lasteaias uue põhimääruse valguses miskit praeguse 

õpetajate-abiõpetajate süsteemiga. Direktor Katrin Peili sõnul jääb süsteem samaks nagu seni 

on olnud. Lihtsalt kvalifikatsiooninõuded tulevad nüüd kõigile lasteaia töötajatele, v.a 

majandustöötajad. 

Hoolekogu võttis Aigi Tiksi info endale teadmiseks. 

 

3. Hoolekogude moodustamise korra ja töökorra muutmine - kuidas moodustada 
hoolekogu 

Aigi Tiks tutvustas seoses alusharidusseadusega muutunud hoolekogude moodustamise ja 

tegutsemise korda. Ta jagas hoolekogu liikmetele tabelid, kus märgitud olulisemad lasteaiaga 

seotud teemad ja hoolekogu tegevused seoses teemaga. (Tabel on lisatud protokolli lõppu). 

Põhiline mis on muutunud hoolekogu vaates on see, et hoolekogul tulevikus jääb rollina vaid 

arvamuse avaldamine või omavalitsuse poolt kaasamine. Hoolekogu enam ei kinnita otsuseid.  

Kaupo Kaskla kardab, et sellega seoses puudub hoolekogul senini olnud jõud ning vald saab 

otsused kergemalt kehtestada ja lihtsamalt otsused läbi suruda. Vallaesindaja Aigi Tiks lubas, 

et vald arvestab edaspidi samuti hoolekogu arvamusega. Selles osas jäi hoolekogu pigem 

kahtlevale seisukohale, eriti toidumaksumuse osas.  

Aigi Tiks palus hoolekogul mõelda hoolekogu koosolekute toimumise sageduse peale. Üldine 

arvamus jäi, et hoolekogu koosolekud võiksid toimuda iga 4 kuu tagant, aga vajadusel ka 

tihedamini.  

Järgmisena paluti hoolekogul arutada hoolekogu esindatuse üle – kas jääb pragune variant, 

kus igal lasteaia rühmal oma esindaja või lepitakse kokku mingi kindel arv lastevanemate 

esindajaid hoolekogusse. Väiksemad rühmad võiksid ühineda ja valida omale ühise esindaja.  

Otsustati ikkagi jääda variandi juurde, kus igal rühmal hoolekogus oma esindaja. 

 

 



4. Õpetajate tunnustamisele esitamine 

Ei esitatud ühtegi õpetajat tunnustamisele. 2. maiks teha tunnustamiseks ettepanekud. Esitada 

tunnustamisele võivad teha kõik – lasteaiatöötajad ja lapsevanemad. Hoolekogu liikmed 

võiksid seda oma rühma lastevanematele teadvustada. Järgmisel koosolekul mais esitab 

hoolekogu õpetajad valda tunnustamiseks.  

 

5. Pihlapuu majas sõimerühmade fassaadile ruloode teema 

Direktor on küsinud hinnapakkumised. Valla reservfondi on rahataotlus tehtud ning on antud 

signaal, et raha ka saab. Seega peaks see probleem lahendatud saama. 

 

6. Ahja maja projekteerimise seis 

Ahja maja projekt on valminud, kuid on praegu korduvekspertiisis. Sügisel valitav uus 

volikogu otsustab, kas ka ehitamiseks läheb. Toimus koosolek projekteerija-kool-vald 

esindajate vahel, kuid kahjuks lasteaia esindajat antud kohtumisele ei kutsutud. Antud tegevus 

on häbiväärne ja jääb õhku küsimus, miks ühte osapoolt ei kaasatud.  

 

7. Iga kevadine lasteaia keskkonnaga tutvumine 

Igas tegevuskohas tuleb leida tegevuskohaga seotud hoolekogu liige, kes tutvuks lasteaia 

keskkonnaga ning teeks märkused-soovitused seoses leitud puudustega. Kaupo Kaskla 

tutvustas lühidalt uutele hoolekogu liikmetele, milles see keskkonnaga tutvumine seisneb.  

Otsustati: hiljemalt 15. maiks kokku leppida iga tegevuskoha hoolekogu liikmel, kes 

keskkonnaga tutvub, direktoriga selle toimumise aeg. 

 

8. Muud küsimused 

1) Ahja lasteaia juures olevale teele künnis 

Keidi Rehe tõi välja Ahja tegevuskoha juures probleemi liiklusega. On pöördutud 

Maanteeameti poole, et nad teele künnise paigaldaksid. Maanteeamet näeb probleemi, kuid 

teele künnist rajada ei saa rahaliste vahendite puudumisel. Kaup Kaskla soovitas saata 

Maanteeametile uus kiri ning lisada ka kirjasaajateks taristuminister ja Põlva vald. Siis võiks 

asjad liikuma hakata oma kogemustele tuginedes. 

2) Vastse-Kuuste tegevuskohas puudumised 

Liisi Grünbaum tõi hoolekogu koosolekule arutamiseks etteteatamata puudumisel 

toidumaksumuse arvestamise. Nimelt tehti küsitlus Vastse-Kuuste lapsevanemate seas 

uurimaks, kas ollakse praeguse süsteemiga rahul, kus nädala sees tuleb Eliisi keskkonnas 



kella 15-ks teatada lapse puudumine ja sel juhul lapse eest järgmisel päeval toidu eest 

maksma ei pea. Hilisemal puudumise märkimisel peab vanem puudutud päeva eest ikkagi 

tasuma. Nädalavahetusel saab esmaspäeva hommiku kella 7-ks hiljemalt puudumise märkida. 

Varasemalt Vastse-Kuuste lasteaias sai hommikul kella 7-ks teatada lapse (laste) puudumist ja 

siis ei pidanud selle päeva eest maksma. Vastse-Kuuste vanemad sooviksid vana süsteemi 

tagasi. Direktor selgitab, et praegune süsteem sai lasteaia kodukorraga paika pandud ja 

niisama seda muuta ei saa. Annemari Vaniko küsib, kes sel juhul puudutud lapse eest 

toidumaksumuse kinni maksab. Liisi Grünbaum arvab, et vald võiks selle siis tasuda. Direktor 

ise ei näe massilist puudumist. Kaupo Kaskla teeb ettepaneku, et teha statistika Eliisi põhjal 

ning tulemused järgmisel maikuu koosolekul esitada. Numbrite alusel parem otsustada.  

Otsustati järgmisel koosolekul antud teemat uuesti arutada. 

Selle teemaga seoses tuli jutuks ka, et alles jääv puhas toit viiakse toiduringluse kappi.   

3) Laste lõunane magamine 

Maiu Vares küsis laste lõunase magamise kohta –kas peab lõunaund magama või mitte. Vaike 

Soosaar vastas oma kogemuse põhjal, et kui ca tunni jooksul magama ei jää, siis võib laps 

voodist ülesse tõusta ning vaikselt mängida. Lapsed tavaliselt vajavad und, aga mõned 

manipuleerivad. Aitab ka õpetaja vahetuse tegemisest. Tavaliselt siis jääb laps suhteliselt kohe 

magama.  

4) Tegevuskohtades tööle sisse-välja registreerimise kiipkaardid 

Kaupo Kaskla uurib direktorilt, miks tööle sisse-välja registreemise kiipkaardid vajalikud on. 

Kas selle alusel hakatakse töötasu maksma? 

Direktor selgitab, et kiipkaartidega süsteemid on vaid suuremates tegevuskohtades. Kauksis ja 

Rasinal neid pole ja ka pole plaanis sinna panna. Direktor toob näitena, et on juhtunud, kus 

õpetajal on olnud pikk päev ning teeb ületunniavalduse kella 18-ni, aga tegelikult oli hoopis 

17.15-ni. 45 minuti eest peab talle rohkem maksma. Direktor selgitab, et töötasu selle alusel 

maksma ei hakata. Töölepinguseadusest tulenevalt palka vähendada ei saa. Pigem soovib 

direktor seda, et kui mingil päeval varem ära, siis ka ollakse nõus panustama selle aja arvelt 

mõnel muul ajal. Logisid näevad vaid direktor ja juhiabi. Valda need andmed niisama ei jõua.  

5) Tegevuskohtade sünnipäevade tähistamine 

Ariana Eerits uurib, kas Mudila 45 aastapäeva ka tähistatakse. Direktor vastab, et ei tähista. 

Muidu peaks kõikide tegevuskohtade tähtpäevi tähistama ja läheb paljuks. 

 

 

 



6) Põhjakaare Lasteaia kevadkontsert 

Direktor tutvustab kevadkontserti. Kestus 1h ja toimub 7.mail kell 17.00 Põlva Kultuuri-ja 

Huvikeskuse suures saalis. Kutsutud on vaid lapsevanemad, kuna saali mahub vaid 400 

inimest. Tehakse ka Youtube ülekanne, kust saavad teised kontserti jälgida.  

Markus Käo teeb ettepaneku mõelda järgmisel korral Mesikäpa hallis korraldamisele, kuna 

sinna mahuks 600 inimest. 

 

/allkirjastatud digitaalselt/    /allkirjastatud digitaalselt/ 

Kaupo Kaskla      Janno Solna  

Koosoleku juhataja     Protokollija 






